

[Text]

Mr. Belsher: I think these ladies should be in politics, Madam Chairman.

Mrs. Pépin: I would like to give you food for thought. You were saying earlier that if we impose a tax on everybody for day care, many people will not be happy because they have finished with their family; but on the other hand, if you look at the pyramid right now, elderly people are like this and youth are like that. So if we are paying right now for them, but they will have to carry us later. So maybe we could make an exchange and pay for day care now because they will have to pay for us later on.

Ms Gallant: Free senior citizens.

The Chairman: Thank you very much for bringing your point of view to the committee. The whole purpose of having these hearings is so that we can hear the varying views and hopefully, varying solutions, so we can meet the challenge that is out there. I thank you for your time and your input.

The next group is the Early Childhood Extension Program, and Mrs. Celetti.

Ms Deepti Celetti (Co-ordinator/Teacher, Early Childhood Extension Program, Prince Edward Island): First of all, I would like to express my extreme disappointment that this evening's session was cancelled. Many of my students had planned on attending the session but unfortunately, they will now not have the opportunity, as they work during the daytime.

Now, I would like to bring your attention to two of the recommendations that were presented in the newly-released *Report of the Task Force on Child Care* by Katie Cooke. Recommendation number 26 reads as follows:

We recommend the Canada Employment and Immigration Commission be directed to give priority and increased resources to programs that provide specialized training for child care staff.

The second recommendation, that being recommendation 28, states:

We recommend that the federal government offer to cost-share with provincial and territorial governments the costs of such essential activities as parent resource services, toy lending libraries, and child care information and referral services, as well as other specialized, innovative and experimental programs.

The content of these recommendations is directly related to the innovative programs, such as the Early Childhood Extension Program, and therefore have my complete endorsement.

• 1310

Now I would like to tell you a little bit about the Early Childhood Extension Program. This unique program provides an opportunity to people who have been working in the child

[Translation]

M. Belsher: Je pense que ces dames devraient être en politique, madame la présidente.

Mme Pépin: J'aimerais vous donner matière à réflexion. Vous disiez tout à l'heure que si nous levons un impôt général pour un régime de garderies, beaucoup ne seront pas d'accord parce qu'ils ont fini d'élever leur famille; mais d'un autre côté, si vous regardez la courbe démographique, les personnes âgées sont ici, et les jeunes sont là. Si nous payons aujourd'hui pour eux, ce sont eux qui paieront pour nous plus tard. Nous pourrions peut-être alors faire un échange: payer pour les garderies maintenant, pour que les jeunes puissent payer pour nous plus tard.

Mme Gallant: Vive les personnes âgées.

La présidente: Merci beaucoup d'avoir présenté votre point de vue au Comité. Le but de ces audiences est de recueillir les différents points de vue et aussi les différentes solutions qui nous permettront de relever le défi. Je vous remercie d'avoir pris le temps de venir nous rencontrer et de nous avoir présenté votre point de vue.

Le prochain groupe est le *Early Childhood Extension Program*, représenté par M^{me} Celetti.

Mme Deepti Celetti (coordonnatrice/enseignante, Early Childhood Program, Île-du-Prince-Édouard): Tout d'abord, j'aimerais vous dire combien je suis déçue que la réunion de ce soir soit annulée. Bon nombre de mes élèves voulaient assister aux audiences, mais ils ne pourront malheureusement pas le faire parce qu'ils travaillent durant le jour.

Maintenant, j'aimerais attirer votre attention sur deux recommandations du rapport du groupe d'étude sur la garde des enfants, présidé par Katie Cooke, rapport qui vient tout juste d'être publié. La recommandation numéro 26 se lit comme suit:

Nous recommandons que la Commission de l'Emploi et de l'Immigration du Canada ait pour instruction d'accorder la priorité et de consacrer davantage de ressources aux programmes de formation spécialisée du personnel chargé de la garde des enfants.

La seconde recommandation est la 28^e du rapport qui se lit comme suit:

Nous recommandons que le gouvernement fédéral offre de partager avec les gouvernements provinciaux et territoriaux le coût d'activités essentielles telles que les services d'aide aux parents, les bibliothèques de prêts de jouets, les services d'information et d'orientation sur la garde des enfants et d'autres programmes spécialisés, novateurs ou expérimentaux.

Ces recommandations visent directement les programmes novateurs comme le *Early Childhood Extension Program*, et j'y souscris pleinement.

J'aimerais maintenant vous parler un peu du *Early Childhood Extension Program*. Il s'agit d'un programme unique de formation à l'intention de ceux qui travaillent dans le domaine